
Protokół Nr 41/2022 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 25 listopada 2022 r. 

 

Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji – Mariusz Łata stwierdzając 
quorum na podstawie listy obecności (lista obecności w załączeniu). 
 
Posiedzenie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  rozpoczęło się  

o godz. 15.03. 

Wobec braku uwag członkowie Komisji  obradowali według zaproponowanego 

porządku obrad (porządek obrad w załączeniu). 

 

Ad I/Centrum Kultury, Biura Wystaw Artystycznych, Miejskiej Biblioteki 
Publicznej oraz Muzeum Tradycji Hutnictwa.  

(nie zgłoszono uwag) 
 
Ad II/Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta Ostrowca        

Świętokrzyskiego w dniu 29 listopada 2022 r. w sprawie: 
 
1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok,  

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

(nie zgłoszono uwag) 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

2) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2023 rok,  

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

Radny A. Pałka zapytał, z czego wynika wzrost stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2023. 

Skarbnik Miasta S. Kijak odpowiedział, że stawki podatku od środków 

transportowych na rok 2023 zostały dostosowane do poziomu stawek 

minimalnych wynikających z Obwieszczenia Ministra Finansów na 2023 rok. 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku 

rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2023 r.,  

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

(nie zgłoszono uwag) 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 
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4) obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, 

przyjmowanej jako podstawa obniżenia podatku leśnego na obszarze 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2023 r.,  

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

(nie zgłoszono uwag) 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 
 

5) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 

niepełnosprawnych oraz rodziców do placówki oświatowej,  

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

Radny A. Pałka zapytał, od czego jest uzależniona wysokość stawki. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM wyjaśnił, że mnożnik 

ustala ministerstwo. 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022 – 2025, 

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

Radna G. Maj zapytała, czy kwota na realizację tego zadania w porównaniu 

do ubiegłego roku wzrasta. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM wyjaśnił, że są to 

środki założone na ten rok, natomiast będą uzupełnione o środki 

niewykorzystane w tym roku, więc kwota ta będzie większa. 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

7)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Gminę Ostrowiec Świętokrzyski,  

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

Radna G. Maj zapytała, jakie są przeciętne dodatki dla dyrektorów, od jakich 

czynników zależą. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM wyjaśnił, że stawki 

dodatków są w większości maksymalne lub średnie. Dodatek funkcyjny jest 

ustalany raz w roku. Zmienia się w każdym roku. W opiniowanej uchwale 

zmiana dotyczy dodatku dla opiekuna stażu. Został podniesiony z 3% do 5%. 

Dodatek dla mentora to również 5%. 

Radna G. Maj zapytała, czy mamy doradców metodycznych i czy 

przewidywana jest taka funkcja. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J. B. Malinowski – 

wyjaśnił, że doradcy metodyczni funkcjonowali w poprzednich latach, było 
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trzech doradców od języka polskiego, matematyki i informatyki, ale zmieniły 

się zasady zatrudniania oraz finansowania i obecnie tych funkcji nie ma. 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

8) rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

Sekretarz Miasta A. Niedbała wyjaśniła, że celowo wyjaśnienia, które stanowią 

załącznik do uchwały są bardzo rozbudowane. Nie zostały skrócone, aby był 

precyzyjny obraz sytuacji, żeby nie było wątpliwości, co do merytorycznych 

aspektów, które były podnoszone w piśmie Fundacji, jako rzekome 

fałszowania i nieprawidłowości. Wydział Ekologii i Infrastruktury UM 

przygotował obszerne wyjaśnienia. 

Radny A. Pałka dodał, że jest to domniemanie. Przewoźnik, odbiorca śmieci 

próbuje wskazać nieprawidłowości i brak ukarania, a poprzednia firma dostała 

ponad milion złotych kar, gdzie ok. 600 tys. odzyskano, a reszta jeszcze jest w 

trakcie procesu. 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowani, Kultury  
i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

Ad III/ Sprawy różne. (Informacja o stopniu realizacji zadań oświatowych w roku 
szkolnym 2021/2022 przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski). 
Radna G. Maj zapytała ilu uczniów otrzymuje certyfikaty językowe z języka 
angielskiego w danym roku. 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM odpowiedział,  
że 187 uczniów otrzymało certyfikaty językowe z języka angielskiego  
i 11 z języka niemieckiego w roku 2022. W zeszłym roku - 100, a trzy lata 
temu - 300. Były to szkoły podstawowe i gimnazja. Od 2016 roku język 
angielski - 1060, w sumie ponad 1200. Był w latach wcześniejszych również 
język francuski. Największą popularnością cieszy się język angielski. 
Wszystkie dzieci mają dostęp do certyfikatów,  nauczyciele weryfikują 
możliwości. 
Radna G. Maj zapytała, czy dodatkowa godzina matematyki w klasach 
siódmych jest obligatoryjna dla wszystkich klas siódmych. 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM odpowiedział,  
że tak, wynika to z przepisów. Można dodać dwie godziny zajęć. Dodatkowo 
jest język angielski w klasach szóstych, siódmych i ósmych. W ubiegłym roku 
w jednej ze szkół była to klasa ósma a nie siódma. Ilość godzin matematyki 
w klasie siódmej i ósmej jest porównywalna i jeżeli dyrektor szkoły uzna, że 
lepszym rozwiązaniem byłaby klasa ósma to jest to możliwe. Generalnie jest 
to dodatkowa godzina w klasach siódmych.  
Radny K. Stelmasik zapytał, odnośnie certyfikatów, czy mogą brać udział 
tylko uczniowie ze szkół publicznych. 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM wyjaśnił, że dotyczy 
to  tylko uczniów szkół zarządzanych przez Gminę. 
 

Posiedzenie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  i Sportu zakończyło się  

o godz. 15.23.  
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Protokołowała:  

Magdalena Połetek 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Edukacji, 

 Wychowania, Kultury i Sportu  

 

 

 Mariusz Łata 

 


